
2018D47219 INBRENG VERSLAG VAN EEN SCHRIFTELIJK OVERLEG 

De vaste commissie voor Financiën heeft op 2 oktober 2018 een aantal 
vragen en opmerkingen voorgelegd aan de Minister van Financiën over 
zijn brief van 28 september 2018 over de inzet van het Koninkrijk der 
Nederlanden tijdens de IMF Jaarvergadering van het International 
Monetary and Financial Committee (IMFC) op 12 en 13 oktober 2018 te 
Bali (Kamerstuk 26 234, nr. 217). 
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I Vragen en opmerkingen vanuit de fracties  

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de VVD 

De leden van de VVD-fractie hebben met belangstelling kennis genomen 
van de geannoteerde agenda voor de IMF-vergadering van 12 en 
13 oktober 2018. De leden hebben daarover nog een aantal vragen en 
opmerkingen. 
De leden van de VVD-fractie lezen dat Argentinië begin mei bij het IMF 
heeft aangeklopt voor een steunprogramma. Dat is niet de eerste keer. 
Wat is de oorzaak dat Argentinië wederom steun nodig heeft? Hoe vaak 
heeft Argentinië de afgelopen 50 jaar aangeklopt voor een steunpro-
gramma van het IMF? In hoeverre heeft Argentinië altijd voldaan aan haar 
verplichtingen tijdens en na de steunprogramma’s? Welke afgesproken 
hervormingen heeft Argentinië in het verleden wel en niet doorgevoerd? 
Hoe wordt voorkomen dat Argentinië in de toekomst weer een keer steun 
nodig heeft? 

De leden van de VVD-fractie lezen dat het IMF, gezien het financiële belang 
dat het IMF nog in Griekenland heeft en de bijbehorende post-programma 
surveillance, ook na het programma van het Europees Stabiliteitsmecha-
nisme (ESM) betrokken zal blijven. Hoe ziet die betrokkenheid eruit? 

De leden van de VVD-fractie lezen dat Oekraïne op het terrein van 
corruptiebestrijding belangrijke stappen heeft gezet. Welke stappen zijn er 
gezet naast oprichting van de onafhankelijke speciale 
anti-corruptierechtbank? Welke stappen zijn er waarom allemaal 
afgesproken? Welke zijn er wel en niet gehaald? Waarom zijn sommige 
niet gehaald? 

De leden van de VVD-fractie lezen wat betreft de 15e quotaherziening dat 
het Koninkrijk beperkte noodzaak ziet voor aanpassingen. Om welke 
aanpassingen gaat het dan? Hoe ziet het krachtenveld eruit? Waarom is er 
een quotaherziening en/of quotaverhoging noodzakelijk? Welke 
voorstellen of plannen liggen er op tafel voor de quotamiddelen en 
quotaformule? Wat kunnen deze financieel voor Nederland betekenen? 
De leden van de VVD-fractie begrijpen dat tijdens de IMF/WB Jaarverga-
dering naar verwachting verder wordt gesproken over de benodigde 
omvang van de financiële middelen van het IMF. Wat is de benodigde 
omvang volgens Nederland en andere landen? Wat betekent dit in 
financiële zin voor Nederland? In hoeverre gaat er besluitvorming plaats 
vinden tijdens deze jaarvergadering? Het Koninkrijk vindt het van belang 
dat de juiste financiële prikkels gelden voor landen om werk te maken van 
noodzakelijke structurele hervormingen. Welke aanpassingen zijn 
daarvoor noodzakelijk? 

De leden van de VVD-fractie lezen dat het Koninkrijk een eventuele 
verlenging van de Bilateral Borrowing Arrangements (BBAs) en de New 
Arrangements to Borrow (NAB kritisch) zal bekijken, maar indien nodig 
ook klaar zal staan om te zorgen dat het IMF over voldoende middelen 
beschikt. Wat houdt dat precies in? Wat betekent dat financieel voor 
Nederland? 

De leden van de VVD-fractie lezen wat betreft de Conditionality Review dat 
Nederland nogal wat opmerkingen heeft waar het gaat om realistische 
ramingen en projecties. Hoe ziet het krachtenveld eruit om dit ook 
daadwerkelijk te veranderen? 
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Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van het CDA 

De leden van de CDA-fractie hebben met belangstelling kennisgenomen 
van de geannoteerde agenda voor de jaarvergadering van het IMF. Zij 
hebben hierover nog enkele vragen. 

Welke mogelijkheden heeft het IMF om in deze periode landen te 
stimuleren om hun publieke schulden te reduceren. Kan dit alleen 
wanneer landen aankloppen bij het IMF en een ondersteuningspro-
gramma ontvangen of kan er ook preventief enige drang worden 
uitgeoefend? 

De leden van de CDA-fractie vragen voorts naar de aangepaste groei-
raming voor het Verenigd Koninkrijk (VK). Is inmiddels ook duidelijk hoe 
de lagere groei in het VK ook invloed heeft op de Nederlandse groei? Zijn 
de mogelijke handelsbarrières tussen het VK en de Europese Unie (EU), 
en dus ook Nederland, ook te kwantificeren? 
Ten slotte vragen de leden van de CDA-fractie zich af wat precies bedoeld 
wordt met het meer aandacht geven voor de politieke overwegingen bij 
IMF-programma’s. Met name wanneer het gaat om de electorale cyclus 
niet uit het oog te verliezen. Kan de Minister deze passages wat nader 
duiden? Kan al te veel begrip voor politieke overwegingen er niet toe 
leiden dat het IMF haar onafhankelijke status gaat verliezen? 

Vragen en opmerkingen van de leden van de fractie van de SP 

De leden van de SP-fractie hebben kennisgenomen van de inzet van 
Nederland tijdens de IMF Jaarvergadering. De leden vragen de Minister 
welke risico’s voor de groei toenemen en welke handelsspanningen 
specifiek van belang zijn voor Nederland. Hoe komt het dat de groei in de 
eurozone licht terugvalt in verhouding tot de groei van de Verenigde 
Staten? Hoe kan deze groei gekoppeld worden aan de gevolgen van de 
crisis van 2008? Zijn de crisis en de maatregelen die genomen zijn van 
invloed geweest op de groei in de eurozone en in de VS? 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister hoe hij met de afname van 
onbenutte capaciteit omgaat. Gaan deze zogenaamde output gaps tevens 
gepaard met een normalisatie van het monetair beleid? Hoe werkt deze 
normalisatie? Zal normalisatie leiden tot stijgende rentelasten en een 
afname van de «jacht op rendement»? Waarom zou kapitaal zich 
terugtrekken uit meer risicovolle projecten en landen, nu tot nu toe slechts 
een toename wordt gezien? 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister wat hij vindt van de grotere 
volatiliteit op financiële markten. Waarom neemt de Minister geen 
maatregelen om deze instabiliteit tegen te gaan? Deelt de Minister de 
mening dat met investeringen in de arbeidsproductiviteit de instabiliteit 
afneemt? De leden van de SP-fractie zijn met de Minister van mening dat 
het huidige gunstige economische momentum dient te worden benut om 
de weerbaarheid van economieën te verhogen. Zij vragen de Minister met 
een loonmaatregel de koopkracht over de hele linie te verstevigen. 
Waarom wil de Minister het handelsoverschot zo hoog houden? 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister hoe hij kan verklaren dat 
beleidsonzekerheid groeit. Hoe komt het dat er een afnemend vertrouwen 
in instituties is? 

De leden van de SP-fractie vragen de Minister hoe het komt dat de 
potentiële groei in veel landen laag blijft. Waarom wil de Minister de 
voordelen van vrije handel blijven benadrukken en niet de nadelen?
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